
Novi Pazar - Svi zakonski uslovi za kon-
stituisanje novog saziva Bo{nja~kog nacio-
nalnog ve}a (BNV) su ste~eni. Ovo je, na
konferenciji za novinare, rekao zastupnik
liste „Samoopredeljenje“ Ahmedin [krijelj.
U skladu sa tim, ta lista je uputila zahtev
ministru dr`avne uprave i lokalne samou-
prave Branku Ru`i}u, da 19. novembra sa-
zove konstitutivnu sednicu BNV.

[krijelj je izjavio da su za „Samooprede-
ljenje“ prihvatljivi zahtevi liste „Vakat je“,
te je sasvim izvesno da }e ve}insku koalici-
ju u novom sazivu BNV formirati ove dve
liste. Od ukupno 35 mesta u BNV, „Samoo-
predeljenje - dr Sulejman Ugljanin“, ima
14, a“Vakat je - prof. dr Sait Ka~apor“ osam
ve}nika. Lista „Matica bo{nja~ka - akade-
mik Muamer Zukorli}, muftija“ osvojila je
13 ve}ni~kih mandata i ostaje u opoziciji.

- Cilj izborne liste „Samoopredeljenje“
je da i u narednom mandatu obezbedi sta-
bilno funkcionisanje Ve}a i da ono u na-
rednom mandatu radi u najboljem intere-
su Bo{njaka i Sand`aka - naglasio je [kri-
jelj.. Prethodnih dana lista „Vakat je“. ob-

javila je 10 principa svog delovanja u BNV.
Me|u njima su i zahtevi da novi saziv bo-
{nja~kog nacionalnog saveta deluje u skla-
du sa ustavno-pravnim okvirima koji regu-
li{u manjinska pitanja u Srbiji, u potpuno-
sti da se razdvoje strana~ka politika i rad
Ve}a, da se anga`uju najstru~niji ljudi za
sve oblasti koje su u nadle`nosti BNV, bez
obzira na pripadnost po bilo kojem osno-
vu, da se maksimalno pove}a transparent-
nost rada, da se formiraju posebni odbori
za saradnju sa organima Srbije, BiH, Tur-
ske, civilnog dru{tva, dijasporom i dr`ava-
ma nastalim raspadom Jugoslavije, u koji-
ma `ive Bo{njaci... Iako verska pitanja ni-
su u zakonskoj nadle`nosti BNV, lista „Va-
kat je“ u svojih 10 principa ubrojala je i pot-
punu depolitizaciju Islamske zajednice
(IZ), jer „verske ustanove ne mogu da slu-
`e za bilo koji vid pru`anja potpore i pro-
movisanja bilo koje politi~ke opcije“ i pred-
la`e da se pokrene inicijativa za raspisiva-
nje referenduma za formiranje jedinstvene
IZ i izbor njenih kadrova. S. N.
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Milo{ Milenkovi}

Srbija vodi ra~una 
o kulturi svih naroda 
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Edin ]osovi} 

Nikad nije kasno 
da pobedi{ sebe
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Potomcima ~uvene trgova~ke familije 
iz Nove Varo{i dr`ava vratila imovinu  

Borisavljevi}ima
740 hektara
{ume 
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Odbojka{i ispali 
iz evropskog kupa

Novi Pazar - Odbojka{i Novog Pazara nisu uspeli
da se plasiraju u {esnaestinu finala Kupa Evropske
odbojka{e konfederacije (CEV), po{to su izgubili od
Jedinstva iz Bijelog Polja sa 2:3 (26:24, 27:29, 22:25,
25:20, 11:15) i na doma}em terenu, u revan{ utak-
mici prvog kola. [ampion Crne Gore pobedio je i u
prvom susretu u Bijelom Polju, sa 3:1, pa }e u slede-
}oj fazi takmi~enja igrati protiv ruskog Kuzba{a iz

Kemerova. Ekipu Jedinstva do pobede u Pazaru
predvodio je Bojan Strugar sa 26 poena, a sledili su
ga Vladan Rudi} i Vuk Medenica sa po 10, te Ivan
Andonov i Bal{a Bulatovi} sa po osam poena. Naje-
fikasniji kod Pazaraca bio je Vanja Eremi} sa 27 po-
ena, sedam manje osvojio je Samed Halilovi}, dok su
Banjemin Daca i Nikola @ivanovi} dodali 12, odno-
sno 10 poena. S. D. 

Ste~eni zakonski uslovi za konstituisanje novog saziva BNV

^eka se odgovor iz Beograda

Konstitutivna sednica verovatno
19. novembra: Centrala BNV
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ASFALTIRANJE U 
HER GOLE[IMA 

Priboj - Zavr{eno je asfaltira-
nje 850 metara puta u Her Gole{i-
ma, pored Priboja. Radi se o regio-
nalnom putu Her Gole{i - Velika
njiva (^ovi}i). Vrednost investicije
je oko tri miliona dinara, a put je u
proseku {irine 2.80 metara. Izvo-
|a~ radova bila je firma „Zlatar pu-
tevi“ Nova Varo{.

APELACIONI SUD 
PONI[TIO STE^AJ LENKE

Bijelo Polje - Apelacioni sud
Crne Gore preina~io je odluku Pri-
vrednog suda od 18. jula ove godi-
ne i odbio zahtjev osam biv{ih rad-
nika za pokretanje ste~aja u predu-
ze}u za proizvodnju obu}e Lenka iz
Bijelog Polja. Vi{e od 50 biv{ih rad-

nika, sada povjerilaca Lenke koji
po osnovu potra`ivanja i sudskih
presuda potra`uju oko 450 hiljada
evra strahuju da }e ostati bez nov-
ca.Predstavnik radnika Milojica
Radojevi} podgori~kim Vijestima je
potvrdio da }e Privrednom sudu
predati novi zahtjev za pokretanje
ste~aja. „Izigrani smo i oplja~kani“,
kazao je Radojevi}.

NOVI MOST U BIJELOM POLJU
Bijelo Polje - U bjelopoljskom

naselju Njegnjevo po~elo je posta-
vljanje vise}eg monta`nog mosta
koji }e povezivati to naselje sa na-
seljima Podkrajci i Sutivan. Pred-
sjednik Vlade Du{ko Markovi} je 3.
januara povodom Dana op{tine
postavio kamen temeljac za iz-
gradnju mosta. U me|uvremenu

stari `i~ani most je uklonjen, pa je
komunikacija, izme|u tih naselja,
proteklih deset mjeseci bila znat-
no ote`ana. „Izgradnja mosta je
veoma va`na za gra|ane tog pod-
ru~ja, jer se s desne strane rijeke
Lim nalazi Osnovna {kola „Bra}a
Ribar“, pred{kolska ustanova, am-
bulanta i naselje Njegnjevo dok su
na drugoj strani naselja Sutivan,
Podkrajci i Strojtenica odakle 115
u~enika poha|a nastavu u pome-
nutim obrazovnim ustanovama,
rekao je predsjednik Mjesne zajed-
nice Njegnjevo, Milo{ Mari}. Du`i-
na mosta iznosi 70 metara, a {irina
pje{a~ke staze 2,7 metara. Op{tina
je obezbijedila projektnu doku-
mentaciju dok je Direkcija javnih
radovao finansirala izgradnju sa
300 hiljada evra. 
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Novi Pazar, Podgorica - Bo-
{nja~ko ve}e (BV) Crne Gore
bilo je doma}in sednice Ureda
za koordinaciju bo{nja~kih ve-
}a, kojem su prisustvovali pred-
stavnici Ve}a Kongresa bo-
{nja~kih intelektualaca BiH,
Bo{nja~kog nacionalnog ve}a

(BNV) iz Srbije i @upanijskih
bo{nja~kih ve}a iz Hrvatske.

Bilo je to tre}e zasedanje
ovog tela, ~ije su ~lanice dale po-
dr{ku inicijativi da se formiraju
bo{nja~ka ve}a u Makedoniji,
na Kosovu, u Albaniji, Sloveniji

i u drugim balkanskim zemlja-
ma, gde su Bo{njaci manjinski
narod. U saop{tenju sa ovog sa-
stanka, jo{ se navodi da se uz
pru`anje podr{ke formiranju
bo{nja~kih ve}a, da i podr{ka
definisanju zakonodavnog
okvira, kojim }e biti „definisana

prava Bo{njaka u dr`avama Bal-
kana, u kojima, do sada, zakoni-
ma nisu definisana prava Bo-
{njaka i uspostavljanje bo{nja~-
kih ve}a“. Poseban akcenat,
u~esnici sastanka, stavili su na
aktivnosti o formiranju registra

bo{nja~kih organizacija i insti-
tucija, radi organizovanja kon-
ferencije bo{nja~kih institucija i
organizacija ~iji je cilj me|usob-
no upoznavanje i dogovaranje o
razmeni informacija i zajedni~-
kim aktivnostima. ̂ lanice Ure-
da izradi}e zajedni~ku strategi-

ju i platformu za bosanski jezik i
knji`evnost, kulturu i informi-
sanje. Odbori za bosanski jezik i
za izradu predloga rezolucije o
grbu i zastavi Bo{njaka, svoje
sednice odr`a}e krajem decem-
bra u Sarajevu. S. Novosel

Priboj - Zavr{ena je druga fa-
za iskopavanja srednjovekov-
nog utvr|enog grada Jagat na
planini Bi}, iznad Priboja. Ar-
heolo{ka iskopavanja koja
sprovodi Zavi~ajni muzeja iz
Priboja vr{ena su ove godine na
prostoru donjeg grada uz od-
brambeni zid utvr|enja na po-
vr{ini od oko 175 kvadratnih
metara. 

Na osnovu ove faze arheolo-
{kih istra`ivanja, utvr|eno je da

je ovaj prostor slu`io kao logisti-
ka utvr|enja, za dr`anje stoke,
deponovanje, preradu i sprema-
nje hrane. Istra`en je i deo od-
brambenog rova koji je izdu-
bljen u masivnoj steni na pro-
storu izme|u donjeg i gornjeg
grada. U toku radova na ra{~i-
{}avanju gornjeg dela utvr|enja
otkriven je kameni srednjove-
kovni spomenik, sli~an onima
koji se nalaze na srednjovekov-
noj nekropoli u podno`ju Bi}a.

- Sada smo, na osnovu po-
kretnih arheolo{kih nalaza,
(nakit, kuhinjski predmeti, vr-
hovi strelica, srednjovekovni
nov~i}i) u prilici da utvrdimo
namenu pojedinih prostorija. U
jednom delu utvr|enja prona-
|eno je dosta ulomaka `rvnje-
va, {to navodi na zaklju~ak da je
taj prostor kori{}en za preradu i
skladi{tenje ̀ itarica, ka`e arhe-
olog i direktor pribojskog mu-
zeja Savo Derikonji}, rukovodi-
lac istra`ivanja. Dodaje da je
ovakvo utvr|enje verovatno
predstavljalo dobru za{titu za
tada{nje stanovni{tvo sa ovih
prostora , sve do pojave topova. 

Ova istra`ivanja bi trebalo da
odgonetnu i povezanost ovog
utvr|enja sa nastankom Pribo-
ja . U zavr{noj fazi ovog projek-
ta, koji je predvi|eno da traje
ukupno tri godine, a koji se
sprovodi kroz javne radove, bi-
}e izvr{ena konzervacija i prila-
go|avanje lokaliteta, osvetljenje
i pravljenje pe{a~kih staza, ka-
ko bi on mogao da se uvrsti u
turisti~ku ponudu Priboja. 

S. Bjeli}

Jagat: Utvr|eni grad na
planini Bi}, iznad Priboja

Zavr{ena ovogodi{nja arheolo{ka istra`ivanja Jagata 

Otkriven kameni
srednjovekovni

spomenik

Nepokretno 
kulturno dobro

Prema postoje}im istorijskim spisima, grad Jagat je imao zna~ajan ge-
ografski i strate{ki polo`aj. Kontrolisao je put du` reke Lim, {titio prilaz
manastiru Banji, i nekoliko puta bio grani~no utvr|enje. Polovinom XV
veka nalazio se u pograni~noj zoni izme|u Hercegovine i Srbije, a po~et-
kom XIX, prema turskim dokumentima iz 1808. godine , kori{}en je kao
tursko upori{te u borbama sa Srbima za vreme Prvog srpskog ustanka.
Zavod za za{titu spomenika kulture iz Kraljeva za{titio je 1982. godine
ovaj lokalitet kao nepokretno kulturno dobro. U narednoj godini nu`no
bi bilo raditi na konzervaciji i delimi~noj rekonstrukciji odbrambenog zi-
da, kao i na arheolo{kim iskopavanjima gornjeg grada. Sa ovim radovi-
ma utvr|eni grad Jagat bio bi dostupan {iroj i nau~noj javnosti i va`an
element u turisti~koj ponudi Priboja.

Podr{ka formiranju
novih bo{nja~kih ve}a

Odr`ana sednica Ureda za koordinaciju bo{nja~kih ve}a

Podr{ka formiranju
bo{nja~kih ve}a
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Ro`ajski odbor BS kona~no prihvatio stav centrale

U op{tinsku vlast
ulaze DPS i SD

Ro`aje - Skoro pola go-
dine od lokalnih izbora
na kojima je osvojila ap-
solutnu ve}inu u op{tini
Ro`aje, op{tinski odbor
Bo{nja~ke stranke je pri-
hvatio da Demokratska
partija socijalista (DPS) i
Socijaldemokrate (SD)
u|u u op{tinsku vlast.

BS je na lokalnim izbo-
rima krajem maja osvojila
apsolutnu vlast u Ro`aja-
ma, ali je Predsjedni{tvo
te stranke 28. juna iznije-
lo stav da koalicionim
partnerima na dr`avnom
nivou treba ponuditi ula-
zak u vlast i na lokalnom
nivou. Tome se, prema

nezvani~nim saznanjima
medija, lokalni odbor su-
protstavljao. Tri stranke,
DPS, BS i SD, koje vladaju
u Crnoj Gori, dogovorile
su da istu vladaju}u koali-
ciju formiraju i na lokalu,
gdje god je to mogu}e. 

Predsjednik OO BS,
Rahman Husovi}, na ne-
davnoj sjednici je kazao
da treba na~initi korak
prema saradnji sa opozi-
cionim partijama u op{ti-
ni koje su se pokazale kao
stabilni i korektni politi~-
ki partneri na dr`avnom
nivou u cilju daljeg zajed-
ni~kog djelovanja koje }e
biti u interesu svih gra|a-

na. ^lanovi OO BS jedno-
glasno su podr`ali ovu
inicijativu. Husovi} je ra-
nije, u vi{e navrata, govo-
rio da BS ne}e dijeliti
vlast u Ro`ajama i da o
tome ne}e pregovarati sa
DPS-om i SD-om. Pred-
sjednik lokalnog DPS-a,
Be}ir Kala~, kazao je za
Radio Crne Gore da su
postojali neformalni kon-
takti sa BS. „Mi, naravno
ne}emo u}i u koaliciju po
svaku cijenu, dakle bez
definisanih principa, ali
o~ekujem da }e to biti pri-
hva}eno i da }emo formi-
rati dobru vlast“, rekao je
Kala~. C. D. 
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Ovaj prilog sufinansira
grad Novi PazarNOVI PAZAR DANAS

Novi Pazar - Svi zakonski
uslovi za konstituisanje novog
saziva Bo{nja~kog nacionalnog
ve}a (BNV) su ste~eni. Ovo je,
na konferenciji za novinare, re-
kao zastupnik liste „Samoopre-
deljenje“ Ahmedin [krijelj. U
skladu sa tim, ta lista je uputila
zahtev ministru dr`avne upra-
ve i lokalne samouprave Bran-
ku Ru`i}u, da za ponedeljak, 19.
novembar, sazove konstitutiv-
nu sednicu BNV.

- Cilj izborne liste „Samoo-
predeljenje“ je da i u narednom
mandatu obezbedi stabilno
funkcionisanje Ve}a i da ono u
narednom mandatu radi u naj-
boljem interesu Bo{njaka i San-
d`aka - naglasio je [krijelj. Pret-
hodnih dana lista „Vakat je“.
objavila je 10 principa svog de-

lovanja u BNV. Novi saziv bo-
{nja~kog nacionalnog saveta }e
jasno delovati u skladu sa ustav-
no-pravnim okvirima koji regu-
li{u manjinska pitanja u Srbiji, u
potpunosti da se razdvoje stra-
na~ka politika i rad Ve}a, da se
anga`uju najstru~niji i najkom-
petentniji ljudi za sve oblasti ko-
je su u nadle`nosti BNV, bez ob-
zira na pripadnost po bilo ko-
jem osnovu, da se maksimalno
pove}a transparentnost rada, da
se formiraju posebni odbori za
saradnju sa organima Srbije,
BiH, Turske, civilnog dru{tva,
dijasporom i dr`avama nasta-
lim raspadom Jugoslavije, a u
kojima ̀ ive Bo{njaci. 

Lista „Vakat je“ jo{ zahteva
afirmaciju op{tih civilizacijskih
vrednosti:tolerancije, po{tova-
nja razli~itosti, multikulturali-
zma i zajedni~kog `ivota svih
gra|ana Srbije, a posebno opre-
deljenje za pridru`ivanje Srbije
evropskom, privrednom, kul-
turnom i civilizacijskom pro-
storu, zatim, da se jasno istakne
neophodnost za{tite bo{nja~-
kog kulturno-istorijskog nasle-
|a i spre~avanje bespravnog ra-
da na restauraciji, a posebno
ru{enje i uru{avanje tih dobara
i uzurpacija i privatizacija va-
kufske imovine.

Iako verska pitanja nisu u
zakonskoj nadle`nosti BNV, li-
sta „Vakat je“ u svojih 10 prin-
cipa ubrojala je i potpunu depo-
litizaciju Islamske zajednice
(IZ), jer „verske ustanove ne
mogu da slu`e za bilo koji vid
pru`anja potpore i promovisa-
nja bilo koje politi~ke opcije“ i
predla`e da se pokrene inicija-
tiva za raspisivanje referendu-
ma za formiranje jedinstvene
IZ i izbor njenih kadrova.

Tek sada, kada su se pojavi-
li zahtevi, koje je lista „Vakat je“
ispostavila budu}em koalicio-
nom partneru u BNV, lokalni
mediji bliski Muameru Zukor-
li}u su potvrdili informaciju od
pre ~etiri godine. Uo~i izbora za

BNV 2014. godine Zukorli} i
Ugljanin su razgovarali o pomi-
renju. Tada{nji muftija IZ u Sr-
biji ponudio je, nekada bliskom
saradniku, Ugljaninu da podr`i
objedinjavanje IZ, a da za uz-
vrat dobije podr{ku na izbori-
ma za BNV. Dogovor, tada, nije
postignut.

Nosilac liste „Vakat je“ dr
Sait Ka~apor ka`e da njegova li-

sta ne}e odstupiti od svojih 10
principa, jer je u njima sve ono
o ~emu su govorili u predizbor-
noj kampanji. On je rekao da je
sa listom „Samoopredeljenje“
potpisan sporazum o prediz-
bornoj i postizbornoj saradnji,
pa ukoliko im odgovaraju „is-
postavljeni“ principi mogu da
formiraju ve}inu u novom sazi-
vu BNV. Ka~apor ne isklju~uje

ni mogu}nost razgovora sa li-
stom „Matica bo{nja~ka“, ali je
uslov da „prvo povuku i da se
ograde od uvreda koje su izrekli
tokom predizborne kampanje,
naro~ito za ljude i stranku Rasi-
ma Ljaji}a“, koja ih je podr`ala.
Kako je naglasio da ukoliko
promene stav mogu}i su razgo-
vori „jer ne `elimo da budemo
ni sa kim u sva|i“.

Za zastupnika liste „Samoo-
predeljenje“ [krijelja,u princi-
pima liste „Vakat je“ nema ni-
{ta sporno. I on podse}a na pot-
pisivanje Sporazuma o saradnji
na odbranii za{titi vitalnih bo-
{nja~kih nacionalnih interesa i
predizbornoj i postizbornoj sa-
radnji, izme|u dve liste.

-Tim Sporazumom utvr|en
je okvir i postavljen temelj na{eg
budu}eg zajedni~kog delovanja
kroz BNV. Principi liste „Vakat

je“ izbikli su iz tog okvira i za nas
su prihvatljivi, jer predstavljaju
samo razra|ivanje onoga {to je
ve} ranije utvr|eno i potpisano.
Ti principi su prisutni i u dosa-
da{njem radu BNV i nisu u su-
protnosti sa na{im program-
skim na~elima, na kojima smo
dobili poverenje vi{e od 40 odsto
Bo{njaka i pobedili na ovim iz-
borima - pojasnio je [krijelj.

Novi Pazar - Izgradnja putne
infrastrukture u Novom Paza-
ru, Tutinu i Sjenici, bila je tema
sastanka u Ministarstvu gra|e-
vinarstva, saobra}aja i infra-
strukture. O tome su sa ~elnici-
ma ove tri lokalne samouprave
razgovarali potpredsednici Vla-
de Srbije Zorana Mihajlovi} i
Rasim Ljaji}.

Za Novi Pazar je najva`nija
izgradnja obilaznice, jer bi se ti-
me re{ilo pitanje tranzitnog sa-
obra}aja i izgradnja deonice pu-
ta na ulasku u grad od Banjske
petlje rekao je novopazarski

gradona~elnik Nihat Bi{evac.
Obrazlo`io je da ovaj grad ima
veliki turisti~ki potencijal, pa }e
izgradnjom ove dve saobra}aj-
nice zna~ajno biti unapre|en
kvalitet i bezbednost putne in-
frastrukture.

Predsednik tutinske op{tine
Kenan Hot je potpredsednici-
ma Vlade, predo~io da su u toj
op{tini prioriteti izgradnja regi-

onalnog puta Tutin-Ro`aje, u
du`ini od sedam kilometara i
izgradnja kru`nog toka na ula-
zu u grad, gde se spajaju tri re-
gionalna puta.

Op{tinu Sjenica, na ovom
sastanku, predstavljao je pred-
sednik op{tinskog parlamenta
Muhedin Fijuljanin, koji je re-
kao da su i u toj lokalnoj samo-
upravi infrastrukturni projekti
prioritet. Najva`niji su izgrad-
nja kru`nog toka u gradu i re-
konstrukcija velikih ulica -Pe-
{terske i Milorada Jovanovi}a.
Realizacija ova dva projekta

zna~ajno bi re{ila probleme u
sjeni~koj op{tini, „koja ima ve-
liki broj naselja i razu|enu put-
nu infrastruktru“.

Ministarstvo, doma}in ovog
sastanka, saop{tilo je da je pot-
predsednica Vlade Srbije Miha-
ilovi} naglasila da je „cilj sastan-
ka da defini{emo infrastruktur-
ne prioritete u tri lokalne samo-
uprave“ i da je „ ova Vlada po-

sve}ena tome da vam pomogne
u re{avanju pitanja va`nih za
gra|ane Novog Pazara, Sjenice i
Tutina“. Istakla je da su tim Mi-
nistarstva gra|evinarstva, sao-
bra}aja i infrastrukture i stru~-
njaci iz javnih preduze}a na ras-
polaganju op{tinama da bi po-
mogli pripremu dokumentacije
i sprovo|enje projekata. Najavi-
la je pomo} dr`ave pri izgradnji
postrojenja za pre~i{}avanje ot-
padnih voda u Novom Pazaru i
pohvalila grad zbog broja izda-
tih re{enja o ozakonjenju i ista-
kla da se u tom gradu uspe{no

sprovodi projekat EU IPA za iz-
gradnju ku}a za Rome.

Potpredsednik Vlade Ljaji}
rekao je da se prethodnih godi-
na pri~alo o projektima, „ali
ni{ta nije ura|eno. Sada, osim
puta Novi Pazar-Tutin, ~ija re-
alizacija po~inje na prole}e,
mo`emo da razgovaramo i o
drugim va`nim projektima za
ove krajeve“. S. Novosel

Ste~eni zakonski uslovi za konstituisanje novog saziva BNV

^eka se odgovor
iz Beograda

Sla|ana Novosel

Zahtev ministru dr`avne uprave i lokalne
samouprave Branku Ru`i}u da za 
19. novembar sazove konstitutivnu sednicu

Potpredsednici Vlade Srbije Zorana Mihajlovi} i Rasim Ljaji}
razgovarali sa ~elnicima Novog Pazara, Tutina i Sjenice

Definisanje 
infrastrukturnih projekata

Predstavljen Swiss PRO
Novi Pazar - Vlada [vajcar-

ske }e, kroz program Swiss
PRO, nastaviti da poma`e raz-
voj op{tina u Srbiji. Me|u 90
lokalnih samouprava na jugu i
istoku Srbije, u kojima }e biti
realizovani projekti za dobro
upravljanje i socijalnu uklju~e-
nost, nalazi se i Novi Pazar. U
ovom gradu su prezentovane
aktivnosti iz tri oblasti Swiss
PRO, unapre|enje elektronske
uprave, sistema socijalne za-
{tite i unapre|enje rodne rav-
nopravnosti.

- Razgovarali smo o aktiv-
nostima koje }e biti od zna~a-
ja za generalno unapre|enje
uprave grada, o na~inima po-
mo}i u oblasti socijalne za{tite
i o generalnom unapre|enju

rodne ravnopravnosti i ve}eg
u~e{}a `ena u lokalnim zajed-
nicama - rekla je nakon pre-
zentacije nacionalna mena-
d`erka Swiss PRO Ana Nedelj-
kovi}-Belja i podsetila da je
Novi Pazar „u~estvovao u jav-
nim pozivima za socijalno-
inovativne projekte“, a „u na-
rednom periodu, od tri godi-
ne, bi}e i tehni~ke podr{ke i
podr{ke kroz bespovratna
sredstva“. Od po~etka ove do
kraja 2021. godine, Vlada
[vajcarske }e za program
Swiss PRO, koji }e se realizo-
vati kroz [vajcarsku organiza-
ciju za razvoj (SDC), izdvojiti
5.8 miliona evra. S. N. 

Sastanak u Ministarstvu gra|evinarstva,
saobra}aja i infrastrukture: Novi Pazar,
Tutin i Sjenica mogu da ra~unaju na pomo}
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Zukorli} opet u opoziciji
Sasvim je izvesno da }e ve}insku koaliciju u novom sazivu BNV formi-

rati liste „Samoopredeljenje - dr Sulejman Ugljanin“, koja ima 14 i „Va-
kat je - prof. dr Sait Ka~apor“ sa osam ve}nika. Lista „Matica bo{nja~ka -
akademik Muamer Zukorli}, muftija“ osvojila je 13 ve}ni~kih mandata.
BNV ima 35 ve}nika.

Ahmedin [krijelj: Prihvatljivi
principi liste „Vakat je“
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ZAMUKLOST
Nema nikakvih izbora na pomolu. Ne zna~i da in

ne}e biti. Samo ako se „javi“ da je `ivot kvalitetniji i
bolji sa njima, nego bez njih, eto nama novog bira-
nja. Otom, potom. Na onim tek zavr{enim, mnogo se
galamilo, pretilo, podse}alo i predose}alo... Toliko su
se svi „ispucali“ verbalo, da su svi sada uplovili u za-
muklost. Iiii, u nikad izvini. ̂ ar{ija se, opet, vra}a sta-
rim pri~ama. Nastavlja se, samo pred jednim mikro-
fonom, prebrojavanje operacija u Op{toj bolnici. Do
sada su iz te ustanove dolazili statisti~ki podaci o bro-
ju obolelih od svake ruke, sada se prebrojavaju ope-
risani. Uz vi|ene operatore, prvo ide ono da je dobar
~ovek. Tako se to odre|uje i ijagnostikuje. Sve ostalo,

sledi posle toga. Vest je i prebrojavanje novoposta-
vljenih kontejnera za sme}e. Dokaz da smo re{ili da
sa~uvamo `ivotnu okolinu. No, da se ne isprljaju no-
ve posude, sme}e se, za svaki slu~aj, odla`e pored
kontejnera. Unutra miri{e na novo, okolo smrdi na
staro. A, i reka nije stabilna, ve} pokretna ̀ ivotna sre-
dina. Voda je u prolazu sa sve starim {poretima, jor-
ganima i ostalim pokrivkama za na sebe i ispod se-
be. Bolje u reku, nego pod {ibicu. Ionako, ne rade hi-
drantske mre`e. Creva i {mrkovi su na pijaci polovne
robe. Zamuklost je prijateljica svih nezameranja i po-
dobnosti za sve na svetu i okolo njega. Samo da se
odredi ko je i kada centar sveta. S.N.



Takmi~enje 
u besedni{tvu 

petak, 16. novIV

KULTURA RAZGOVOR S POVODOM: Prof. dr Mil

Prijepolje - Profesor na Filozofskom
fakultetu Univerziteta u Beogradu, dok-
tor Milo{ Milenkovi}, ~lan Etnolo{ko-
antropolo{kog dru{tva i Svetskog saveta
antropolo{kih asocijacija je aktivno u~e-
stvovao u sprovo|enju trogodi{njeg pro-
jekta „Doprinos o~uvanju i afirmaciji
kulture Bo{njaka kroz razvoj intersektor-
ske saradnje“ koji realizuju Udru`enje
gra|ana „Nova vizija“ iz Prijepolja i
„@enska inicijativa“ iz Priboja uz podr-
{ku Fonda za otvoreno dru{tvo. Zahva-
ljuju}i tom projektu, do{lo se do sazna-
nja o zainteresovanosti predstavnika in-
stitucija i organizacija ali i lokalnih zajed-

nica za nematerijalno kulturno nasle|e,
{to je doprinelo konkretizaciji celog pro-
jekta pro{le i ove godine koji su realizo-
vani pod nazivima: „Inkluzivna za{tita
nematerijalnog kulturnog nasle|a Bo-
{njaka u Sand`aku“ i „Podr{ka afirmaci-
ji i za{titi nematerijalnog kulturnog na-
sle|a Bo{njaka u Sand`aku“. 

[ta konkretno podrazumeva inklu-
zivna za{tita?

- Cilj je da se u nacionalnim dr`avama
za{titi nematerijalno kulturno nasle|e
kao sr` kulturnog identiteta zajednica,
onih koje se obi~no nazivaju manjin-
skim. Za nas je posebno interesantno na-
sle|e Bo{njaka jer su Bo{njaci istovreme-
no manjinski narod u Srbiji ali i mati~an
i zbog toga je veoma va`no obratiti pa-
`nju na sve one naza{ti}ene elemente i
preslovenskog i slovenskog, islamskog i

modernog bo{nja~kog nematerijalnog
nasle|a jer svi oni zajedno ~ine jezgro
identiteta zajednice ili naroda. 

Koji su problemi koji vode ka defini-
sanju ali i upisu nematerijalnog kul-
turnog nasle|a na nacionalnu ili na li-
stu svetske ba{tine jer se oni mogu po-
smatrati sa istorijskog, teorijskog ali i
politi~kog aspekta?

- Kada je UNESKO zamislio sistem
za{tite nematerijalnog kulturnog nasle-
|a on je do{ao kao rezultat dugotrajnog
me|udr`avnog pregovaranja. Nacional-
ne dr`ave ̀ ele da zadr`e suverenitet u {to
ve}oj meri, posebno u obrazovanju i kul-
turi i zato je prepu{teno dr`avama da sa-
me brinu o tom nasle|u po odre|enoj
metodologiji. Ali nacionalne dr`ave ~e-
sto zloupotrebljavaju svoj suverenitet i
{tite svoje nematerijalno kulturno nasle-

Nova Varo{ - Na imanju porodice Danilo-
vi} iz Negbine, sela nadomak Nove Varo{i,
povr}e je rodilo kao nikad do sada. Posebno
su zanimljive d ìnovske bundeve, kojima se
najvi{e odu{evio trogodi{nji Lazar. On se,
nakon jurnjave na padinama Murtenice,
odmara na ̀ utim bundevama njegovih ba-
be i dede - Zagorke i Mira. Iz tri ku}ice u po-
rodi~nom vrtu rodilo je ~ak 15 bundeva, a
najve}a je merila vi{e od 60 kilograma.

- Seme sam dobio od poznanika iz Pri-
jepolja, a ni jedna ubrana bundeva nije bi-
la lak{a od deset kilograma, {to se ne pam-
ti. Plodovi su puni i so~ni, pa }e najve}i deo
oti}i u sokove, kompot i pite. O~ito da su
im vremenske prilike pogodovale. Prihra-
njivali smo ih stajnjakom, a kako je bila ki-
{na godina nije bilo potrebe za ve}im zali-
vanjem. Dobro je rodila i tikva kojom naj-
vi{e hranimo svinje - ka`e Lazarov deda
Mire.  Mire i Zagorka Danilovi} imaju ku-
}u i u Novoj Varo{i, ali penzionerske dane
uglavnom provode u Negbini. Na imanju
pod Ni{om gaje maline, a imaju i vrt koji
je ovog leta dobro rodio.

- Povr}e koje gajimo za svoje potre-
be potpuno je zdravo. Ne prska se he-
mijskim preparatima, osim za{titom od

plamenja~e, a u vrt nismo bacili ni gram
„ve{taka“- ka`e Mire. 

R. P. 

Pljevlja - U Sali Doma kulture u Plje-
vljima izvedena je predstava „[}eri mo-
ja“ Maje Todorovi}, u adaptaciji i re`iji
Ane Vukoti}. Gluma~ku ekipu predsta-
ve ~ine: Vanja Jovi}evi}, Mirko Vlahovi},
Varja \uki}, Slavko Kalezi}, Du{an Ko-
va~evi}, Goran Vujovi}, Stevan Radusi-
novi}, Slobodan Marunovi}, Danilo ^e-
lebi}, Zoran Vujovi} i Mi{o Obradovi}.

Drama „[}eri moja“ nagra|ena je kao
najbolja na konkursu Crnogorskog na-
rodnog pozori{ta 2016. za savremeni do-
ma}i dramski tekst, a autorka Maja To-
dorovi} ka`e da iako su junaci drame
istorijske li~nosti, to nije istorijska dra-
ma. „Istorijska gra|a je samo polazi{na
ta~ka za bavljenje aktuelnim temama, a
to je prije svega pitanje polo`aja `ene i
odnosa prema `enskom djetetu. Drama
ne sudi, ne tra`i krivce i ne daje odgovo-
re, ve} postavlja pitanja. Ona nije nika-
kav feministi~ki pamflet, a moja `elja,
kao pisca je bila da njom podstaknem i
`ene i mu{karce na razmi{ljanje i na pre-
ispitivanje odnosa prema ̀ enskom polu,
prije svega `enskoj djeci. To je problem
koji je i dalje veoma prisutan u na{em
dru{tvu (ne samo u Crnoj Gori ve} i glo-
balno), iako se ~esto izbjegava da se o to-
me govori. Tri ta~ke iza naslova sugeri{u
obra}anje „{}erima“: {ta im to govorimo,
{ta im mo`emo re}i, {ta bi trebalo da im
ka`emo... dok ne bude kasno“, kazala je
Maja Todorovi}. 

Drama je premijerno izvedena 2016.
u Crnogorskom narodnom pozori{tu i
pobrala izuzetno pohvalne kritike.
Predstava po~inje ro|enjem Zorke,
najstarije k}eri crnogorskog najpre
knjaza pa kralja Nikole. Vidimo tada-
{nju Crnu Goru, dvor, vlastelu, popo-
ve... ]erki se ba{ nisu puno obradovali,
a pravo slavlje slijedi kada se rodi sin,
prijestolonasljednik. Djevoj~ica knjegi-
nja Zorka pita oca za{to ona, kao prvo-
ro|ena, ne mo`e da ga naslijedi na pri-
jestolju. Kad joj odgovara da je to zato
{to je ̀ enskog pola, slijedi novo pitanje:
„Ima li, ipak, neka zemlja u kojoj vlada
`ena“, pita Zorka oca.. Kada otac po-
mene Englesku, knjeginjica pita: A jesu
li oni ve}i i bogatiji od nas?“

Crnogorsko narodno pozori{te
(CNP) se sa ovim komadom predstavi-
lo na brojnim festivalima i osvojilo vi{e
nagrada, me|u kojima i na Mediteran-
skom festivalu Purgatorije u Tivtu 2016.
godine, na Jugoslovenskom pozori-
{nom festivalu „Bez prevoda“ u U`icu
iste godine. Rediteljka Ana Vukoti}
osvojila je Godi{nju nagradu CNP 2016.
godine za adaptaciju i re`iju ovog ko-
mada, dok je Mirko Vlahovi} iste godi-
ne dobio Veliku nagradu CNPza ulogu
kralja Nikole. CNP se ovom predstavom
predstavilo publici u Hrvatskom narod-
nom kazali{tu u Zagrebu i Narodnog
pozori{ta u Sarajevu. K.D. 

Novi Pazar - U Galeriji Multime-
dijalnog centra u Novom Pazaru
tradicionalno takmi~enje u besed-
ni{tvu bi}e odr`ano 30. novembra.
Zainteresovani kandidati, srednjo-
{kolci i studenti uzrasta od 15 do
25 godina, za ovo takmi~enje mo-
gu da se prijave do 20. novembra.
Urednica knji`evnog programa no-
vopazarskog Kulturnog centra Al-
mira Suljevi} je za RTVNP izjavila

da i ove godine o~ekuju veliko in-
teresovanje mladih za takmi~enje
koje se, kako je istakla, organizuje
u cilju afirmacije lepog govora, od-
nosno besedni{tva. Najbolji mogu
da o~ekuju i nov~ane nagrade. Za
pobednike je obezbe|ena nov~ana
nagrada od 10.000 hiljada dinara
za prvo, 7.000 za drugo i 5.000 di-
nara za osvojeno tre}e mesto na
takmi~enju. S. D. 

Bijelo Polje - U organizaciji JU Ratko-
vi}eve ve~eri poezije i NVO Klub kultu-
re, u Bijelom Polju je promovisana knji-
ga ,,Biserni |erdani“, autora Enesa Nik-
{i}a. Pored autora, o knjizi su govorili
Murat ]orovi} i Rizah Gruda. 

„Biserni |erdani -  Pregled savreme-
nog knji`evnog stvarala{tva Bo{njaka u
Sand`aku“ Enesa Nik{i}a, knji`evnika i
bibliotekara Gradske biblioteke u No-
vom Pazaru, predstavlja bogatu antolo-
giju i retrospektivu bo{nja~kog stvarala-
{tva od trenutka uvo|enja latini~nog pi-
sma na prostore Sand`aka. Nik{i} je na
prikupljanju materijala i istra`ivanju ra-
dio godinama, a u „Bisernim |erdani-
ma“ zastupljeno je stvarala{tvo 62 pisca
rodom iz Sand`aka, koji `ive na prosto-
rima biv{e Jugoslavije i celog sveta. „@el-
ja vodilja mi je bila da poka`em bogat-
stvo stvaranja na ovom prostoru, moti-
ve, originalnost i sve ono {to krasi ovaj
na{ Sand`ak. Ovom knjigom sam `elio

da prika`em ~itaocima koji imaju malo
informacija o sand`a~kim piscima koli-
ko smo samo bogati kao knji`evno pod-
ru~je i koliko smo originalni. Ova knjiga
nije antologija, ona je vi{e kao pregled,
moje vi|enje na{eg zavi~aja. Ljubav za
zavi~ajem me gonila da je sastavim, da
njom pru`im ljubav u porodici, ljubav
me|u bra}om i sestrama. Ova knjiga je
izvori{te ne~ega {to mo`e da pomogne
na{oj djeci koja sada u Sand`aku u~e bo-
sanski jezik. Odnosno sada smo u proce-
su uvo|enja bosanskog jezika u {kolama
i ovo je moj mali doprinos tom projek-
tu“, objasnio je autor. Knjiga je objavlje-
na maja ove godine, a ve} je predstavlje-
na u Novom Pazaru, Tutinu, Sjenici, Pri-
jepolju, Ro`ajama. Izdava~ ove bogato
opremljene knjige je Dru{tvo za bosan-
ski jezik i knji`evnost, a projekat su fi-
nansijski podr`ali grad Novi Pazar, op-
{tine Tutin i Sjenica, te Bo{nja~ko nacio-
nalno vije}e. S. D. 

„[}eri moja“ u Pljevljima

Promocija 
„Bisernih |erdana“ 

Srbija vodi ra~una o
Indira Had`agi}
Durakovi}

@IVOT

Uspostavljena saradnja sa nev
ma, intelektualcima...: Profeso
narkom

Kod Danilovi}a iz Negbine nesvakida{nji rod povr}a 

Bundeve kao d`inovi 
Lazar i dedine bundeve 
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Potomcima trgovaca pola Zlatara

o{ Milenkovi}

|e kao osnovu identiteta ve}inskog na-
roda. To je problem i u Velikoj Britaniji,
Srbiji, Americi i Rusiji, gde mnoge ma-
njinske populacije ne mogu da do|u do
daha, pa njihovo nasle|e ostaje u zape}-
ku. Ideja je da mi ovde u Srbiji kroz an-
tropolo{ko-etnolo{ko dru{tvo, otvorimo
sistem za nasle|e svih drugih zajednica,
a ne samo srpske da ne bi, kad otvorite
sadr`aj Nacionalnog registra nemateri-
jalnog kulturnog nasle|a videli da nema

dovoljno elemenata Bo{njaka, Ma|ara,
Slovaka ili Roma. 

Za{to ih nema?
- To nije stvar neke lo{e namere. Na-

{a dr`ava je etnolozima, istori~arima
umetnosti, etnomuzikolozima, folklori-
stima poverila taj sistem i o njemu od
po~etka brinu stru~njaci, a oni su iz hu-
manisti~kih disciplina, po definiciji ob-
u~eni da ~uvaju kulturnu raznolikost.
Ali oni nisu uvek dovoljno informisani,
niti su u kontaktu sa lokalnom zajedni-
com ili njenim intelektualcima i zato je
va`no da se pove`u. Samo oni koji dugo
izu~avaju znaju koji su to obi~aji speci-
fi~ni, verovanja koja su va`na toj zajed-
nici, koje su to razlike u jeziku i govoru,
muzi~kom ili folklornom izvo|enju, ko-
je treba o~uvati. Zato je va`no povezati
istorijska, teorijska i politi~ka pitanja, a
onda da se u metodolo{koj fazi pomog-
ne intelektualcima u ovoj regiji da i bo-
{nja~ko i srpsko nasle|e u multikultur-
nom ambijentu o~uvaju u okviru siste-
ma koji je ve} uspostavljen prema UNE-
SKO standardima.

Za{to su zvani~ne institucije u lokal-
nim sredinama malo ili nikako reago-
vale do sada?

- To se promenilo. Evo za ove tri godi-
ne saradnjom i inicijativom nevladinih
organizacija iz Prijepolja i Priboja na jed-
nom mestu su se okupili akteri iz kultu-
re, politike, lokalne samouprave, udru`e-
nja i oni su rekli da za sistem ne znaju.
Dakle, ne radi se o zlovolji, nezaintereso-
vanosti, nesposobnosti ili lenjosti ve} o
~injenici da je sistem u povoju, pa smo
povezali ljude iz Novog Pazara, Tutina,

Sjenice, Prijepolja, Priboja i Nove Varo{i
sa koordinatorima i svim relevantnim
predstavnicima nacionalne mre`e koja
se bavi za{titom nematerijalnog kultur-
nog nasle|a. Raspravljali smo i sva|ali
se, ali smo nau~ili da se razumemo i kad
se ne sla`emo i to je bilo veoma dragoce-
no jer }e se vi{e elemenata bo{nja~kog ali
i multikulturnog nasle|a Sand`aka za{ti-
titi, pokrenuta je procedura. Onoga tre-
nutka kada dr`ava ne{to prizna kao za-
{ti}eni element, ona ga je priznala kao
kulturno dobro na na~in na koji su za{ti-
}ena i materijalna kulturna dobra. To
postaje deo nacionalne kulturne ba{tine
dr`ave na kojoj je da pazi i ~uva to dobro,
a to zna~i da se ta briga ogleda i u finan-
siranju za{tite. Svi koji smo u sistemu za-
{tite radimo na tome da {to vi{e eleme-
nata upravo manjinskih zajednica bude
za{ti}eno i time pokazujemo po{tovanje
i samopo{tovanje jer je upravo taj argu-
ment samopo{tovanja va`an. To je ne{to

gde Republika Srbija pokazuje da vodi
ra~una o kulturi svih nas, bez obzira ka-
ko se zovemo. Veoma je va`no uvideti
ure|enost ovog sistema za{tite jer ele-
menti nematerijalne kulture ubrzano ne-
staju ali ne i cele kulture. 

Mnogi imaju nedoumice smatraju-
}i da ako je jedan element ve} upisan i
lociran u nekom drugom kraju Srbije,

a sli~an postoji i u njihovoj zajednici,
da to vi{e ne mo`e biti za{ti}eno.

- Strah je opravdan. Uze}emo za pri-
mer pirotski }ilim jer se postavilo pitanje:
{ta }emo onda sa sand`a~kim?! Uvek je
mogu}e postoje}em elementu dodati no-

vi element i zato svi i imaju dosijea. To je
skup obrazaca prate}eg materijala, stru~-
nih i nau~nih obja{njenja za{to je neki fe-
nomen relevantan da predstavlja neku
kulturu, recimo nas gra|anke i gra|ane
Srbije i taj element mo`e da se „podeblja-
va“ kroz nova saznanja.

Najbolja ilustracija za to je kolo koje
je uvr{teno na listu Svetske nemateri-

jalne kulturne ba{tine, a da se nigde ne
ka`e da je ono samo „srpsko kolo“ ve}
se spominje kao obi~aj iz Srbije, po{to
kolo igraju mnogi.

-Tako je. I kada pogledate obiman
materijal vezan za taj element vide}ete
da je kolo za UNESKO opisan kao ele-
ment karakteristi~an za mnoge zajedni-
ce i ono je za{ti}eno kao kolo iz Srbije.
Va`no je da neko nekom ne{to nije uzeo
i UNESKO je napravio sistem da za{titi
nasle|e kako bi se ljudi spajali, a ne da se
nasle|e, {to se nekad de{ava, posmatra
kao prilika za novi konflikt, optu`ivanja
i nesuglasice. Ni jedan pravni dokument
nije savr{en i zato su i donete operativ-
ne smernice koje UNESKO zove direkti-
ve. Tamo gde je primena Konvencije za-
{kripala, ne{to }e se menjati kako bi se
{titilo i nasle|e manjinskih zajednica, da
ne dolazi do konflikata me|u zajednica-
ma, a posebno unutar samih zajednica,
da se ne postavlja pitanje: ko }e predsta-
vljati sve Bo{njake, ko je tipi~an Srbin ili
ko je najbolji Rom. To su `ivi problemi
iz stvarnosti i oni se mogu prevazi}i ako
se sledi protokol. Mo`da to zvu~i biro-
kratski ali civilizacija se i temelji na biro-
kratiji. Civilizacija je administracija i ovo
jeste administrativni put na kome smo
svi jednaki.

Nova Varo{ - Agencija za restituciju je nedavnim
re{enjem 745 hektara {ume na teritoriji op{tine
Nova Varo{ i desetak hektara koji pripadaju Prije-
polju vratila u posed porodici Borisavljevi}, neka-
da najuglednijoj trgova~koj familiji u zlatarskom
kraju. Potomci se nadaju da }e im, pored ovih, ka-
ko ka`u {umari, najlep{ih delova planine prema
Vodenoj Poljani i Golom Brdu, biti vra}ena i preo-
stala imovina koju im je oduzela vlast nakon Dru-
gog svetskog rata. Borisavljevi}i su, ina~e, posedo-
vali oko 1.000 hektara smr~eve {ume i livada koje
su njihovi preci kupili jo{ od Turaka davne 1745.
godine za, kako se pretpostavlja, za 25 vre}ica zlata
i 2.000 volova. 

Potomci Birisavljevi}a su danas razasuti po ~i-
tavom svetu i niko od poznate trgova~ke familije ne
`ivi u zavi~aju. Postupaju}i po njihovim zahtevima
Agencija za restituciju, podru`nica sa sedi{tem u
Kragujevcu, vratila je zemlju i {umu zakonskim na-
slednicima biv{ih suvlasnika - pokojnih Njego{a,
Vide i Strahinje Borisavljevi}a.

- Re~ je o 320 hektara {umskog zemlji{ta u kata-
starskoj op{tini Drmanovi}i, selu nadomak Nove
Varo{i. Vra}ena imovina bila je u vlasni{tvu „Srbi-
ja{uma“ sa pravom kori{}enja I kao takvo zemlji-

{te je bilo pogodno za vra}anje u naturalnom obli-
ku - ka`e Slobodan Marijan, pomo}nik direktora
kragujeva~ke Podru~ne jedinice. On dodaje da je
re{enjem Agencije tako|e vra}eno oko 430 hekta-
ra zemlji{ta naslednicima pokojnog Du{ana Bori-
savljevi}a iz Nove Varo{i. 

Iz Agencije nagla{avaju da je, ina~e, na adresu
Podru~ne jedinice u Kragujevcu, nadle`noj za 52
op{tine, proteklih godina stiglo ~ak oko 15.000 zah-
teva za vra}anje oduzete imovine ili obe{te}enje.
Samo na teritoriji Nove Varo{i, vra}eno je ukupno
885 hektara {ume I oko 130 kvadratnih metara ne-
izgra|enog gra|evinskog zemlji{ta, kao i 116,6
hektara poljoprivrednog zemlji{ta (me|u kojem je
i devet hektara u etno-selu [titkovo, svojevremeno
oduzetih od sve{tenika ̂ edomira ̂ akarevi}a).

- Agencija je dosada donela 2.500 re{enja o
podnetim zahtevima. Ve}i deo imovine ne mo`e
da se vrati u naturalnom obliku, ve} }e zakonski
naslednici biv{ih vlasnika pravo na obe{te}enje
ostvariti u skladu sa Zakonom o vra}anju oduze-
te imovine. Pokazalo se da je odre|eni broj zahte-
va sa teritorije novovaro{ke op{tine Nova Varo{
neosnovan i kao takve morali smo da ih odbije-
mo - isti~e Marijan. R. P.

o kulturi svih naroda 
Najve}i problem je kako 
motivisati nekoga da 
o~uva svoje nasle|e. 
Zato je va`na edukacija

Malo predloga iz bo{nja~kih sredina 
Za{to je za osam godina uspisano samo 36 elemenata u Nacionalni registar nemate-

rijalnog kulturnog nasle|a, a Bo{njaka samo jedan. Koji su bili dominantni problemi? 
- UNESKO je i doneo operativne smernice kojima je premodifikovana Konvencija kako bi se

prevazi{li uo~eni problemi primene. Kao i druge dr`ave i mi smo upisali odmah elemente ve}in-
ske kulture, ali to nije bilo iz neke zle volje ili namere ve} pre svega zbog ~injenice da ve}inu stru~-
njaka koji rade u ve}im centrima i institucijama ~ine Srbi. Za osam godina je bilo veoma malo pred-
loga koji su stizali iz bo{nja~kih sredina, od bo{nja~kih intelektualaca, obrazovnih ili kulturnih or-
ganizacija. Najve}i problem je kako motivisati nekoga da o~uva svoje nasle|e. Zato je va`na edu-
kacija vezana za finese upisa na listu, kako se popunjava obrazac, kako se kontaktira s nadle`nim.
Ipak je najva`nije: da li neko `eli da o~uva nasle|e i s kojim ciljem jer se i motivacije razlikuju, a
procedura je za sve potpuno identi~na i zahteva i ljubav i posve}enost. 

Potomcima ~uvene trgova~ke familije iz Nove Varo{i dr`ava vratila imovinu 

Borisavljevi}ima 740 hektara {ume 

Ne radi se o zlovolji ili lenjosti ve} je 
sistem u povoju: Prof. dr Milo{ Milenkovi}

vladinim organizacijama, lokalnim vlasti-
or Milenkovi} u razgovoru sa na{om novi-
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Pljevljak najbolji student
Pljevlja - Pljevljak Vahid Kavazovi} progla{en je za najboljeg studenta elektrotehni~kog

fakulteta Univerziteta Crne Gore. Nagradu mu je uru~io dekan prof. dr. Zoran Veljovic. a ona se
sastojala od priznanja i nov~ane nagrade od 500 evra. Vahid je osnovne studije zavr{io sa pro-
sje~nom ocjenom 9,76. Trenutno se nalazi na specijalisti~kim studijama.

Zaposleno pet osoba
Bijelo Polje - Projekat „Ja~anje kapaciteta osoba sa invaliditetom“, koji realizuje Udru`e-

nje osoba sa invaliditetom „Elipsa“ u Bijelom Polju, zavr{en je potpisivanjem Ugovora o radu
s pet osoba. Ugovor su u ime NVO i preduzetnika potpisali „Centar za preduzetni{tvo“ i DOO
„PAG“. „Na taj na~in je ostvaren jedan od najva`nijih ciljeva Udru`enja koji se ogleda u osna`i-
vanju osoba sa invaliditetom, kao i podizanju op{te svijesti o njihovom statusu i pravima te po-
ve}anju stru~nih i radnih kvalifikacija kao i njihovo br`e uklju~ivanje u radne i druge procese“,
kazao je predstavnik NVO „Elipsa“ Goran Joksimovi}.

Pomo} u drvima
Ro`aje - Humanitarna organizacija „Izvor“ iz Ro`aja, u saradnji sa humanitarnom organi-

zacijom „Muslime Helfen“, podijelila je vi{e od 500 metara ogrevnog drveta najsiroma{nijim
porodicama. Prema rije~ima Mirsada Skenderovi}a, predsjednika Humanitarne organizacije
„Izvor“, drva za zimu dobile su 103 porodice. „Ve} pet godina imamo plodnu saradnju sa nje-
ma~kom organizacijom „Muslime Helfen“, koja nam je i ove godine bila partner u akciji priku-
pljanja sredstava za nabavku ogreva za potrebe najsiroma{nijih porodica u na{oj op{tini. Po-
mo} u nabavci drva od nas je tra`ilo 250 porodica. Na`alost, uspjeli smo da pomognemo sa-
mo njih stotinu tri“, rekao je on. 

U DVE RE^I

Nova Varo{ - Pre~icom od skoro ~e-
tiri kilometra preko Prisoja kojom sa-
da mogu i putni~ka auta, kona~no su
putnom vezom spojena sela Gornje i
Donje Trudovo koja je jo{ pre 184 go-
dine razdvojila „stara granica“ izme-
|u Otomanske carevine i knez Milo-
{eve Srbije . Ma{inama je nedavno
nasut tampon na deonici puta od ne-
kada{nje prodavnice u Donjem Tru-
dovu, za koju pretpro{log leta nije bi-
lo para kada je buldo`er spojio ova
dva sela koja administrativno pripa-
daju dvema mesnim zajednicama, Ja-
senovu i Bo`eti}ima.

Akciju da se prokr~i stari kirid`ij-
ski i rabad`ijski put kojim se moglo
jedino pe{ice ili zapregom, pre dve
godine su pokrenuli me{tani sop-

stvenim sredstvima. Radove su po-
mogli i op{tina Nova Varo{ i mesne
zajednice.

- Zahvaljuju}i ovoj pre~ici, do as-
falta u Gornjem Trudovu je ne{to vi{e
od tri kilometra a {est kilometara do
najbli`e prodavnice u [titkovu. Lak{e
}e u selo stizati veterinari iz stanice na
Borovitoj Glavici u Bo`eti}ima, kao i
kupci gra|e, stoke i poljoprivrednih
proizvoda bez kojih smo osu|eni na
propast. Put preko Jezave i Krsta bi}e
lako odr`avati jer je obravnit, na tvr-
dom terenu, sa dva manja uspona. Na
prole}e organizujemo akciju raskresi-
vanja rastinja pored puta preko Priso-
ja- ka`e penzioner Drago Topalovi} iz
Donjeg Trudova, jedan od najagilni-
jih u akciji.

Na pre~icu izme|u dva sela sa oko
stotinak du{a me{tani su ~ekali dece-
nijama. Bilo je vi{e obe}anja vlasti i dve
uga{ene zemljoradni~ke zadruge da se
prekopa put kroz kr{ preko Prisoja, a
projekat je radila i vojska. Ali su, ka`u
Trudovci, trenutni interesi pojednaca
uvek bili pre~i od interesa sela.

- Zbog toga smo do prvih kom{ija iz
Gornjeg Trudova tu preko brda i{li
obilazno ~ak 60 kilometara, preko Oj-
kovice, Kokinog Broda i Nove Varo{i
ili kada nema snega preko visova Mur-
tenice i ̂ emernice. Na{a je pretke raz-
dvajala granica, a nama je pre {est de-
cenija Zlatarsko jezero potopilo put
obalom Tisovice i Uvca i odseklo nas
od sveta - ka`u u Donjem Trudovu.

R. Popovi}

Bijelo Polje, Ro`aje - Potpredsjednik
Vlade Crne Gore i ministar poljoprivrede
i ruralnog razvoja Milutin Simovi} posje-
tio je ovih dana Bijelo Polje i Ro`aje. U Bi-
jelom Polju je, zajedno sa predsjednikom
op{tine Petrom Smolovi}em pustio u
rad vodovod Sipanje, koji }e snabdijeva-
ti 45 doma}instava s vi{e od 100 stanov-
nika u tom selu. „Vodovod Sipanje zna-
~i novi kvalitet ̀ ivota za vi{e od 45 doma-
}instava, vi{e od 100 stanovnika, vrijed-

nih doma}ina koji su na ovom podru~ju
prepoznati i po brojnim farmama koje
poprimaju karakter robnih proizvo|a~a.
Siguran sam da }e sa urednim vodo-
snabdijevanjem dobiti novi podstrek za
dalji razvoj svog biznisa, i da }e to cijeni-
ti kao jedan adekvatan odgovor i odnos
po{tovanja prema njihovim potrebama
i problemima“, kazao je Simovi}. Kako je
istakao, taj projekat, realizovan na pod-
ru~ju koje se nalazi na 40 kilometara od

Bijelog Polja, predstavlja dokaz da Vlada
u saradnji sa lokalnim samoupravama
sprovodi ono {to je najavljeno.

Predsjednik Op{tine Bijelo Polje Pe-
tar Smolovi} kazao je da je otvaranje vo-
dovoda Sipanje veliki dan za to mjesto,
ali i {ire podru~je. „Od danas farme na
ovom prostoru ne}e vi{e imati pobleme,
ve} smo stvorili uslove da dalje unapre-
|uju svoju proizvodnju, i uop{te da se
razvija sto~arstvo u ovom kraju koji ima

potencijale za to“, kazao je Smolovi}. Ova
investicija ko{tala je 55 hiljada evra, a
Vlada Crne Gore ulo ìla je vi{e od polovi-
ne sredstava. 

U Ro`ajama je Simovi} posjetio pred-
uze}e „Interfood 35“, koje je koristilo fi-
nansijsku pomo} kroz IPARD program.
„Interfood 35“ je osnovan prije 11 godi-
na i bavi se otkupom, preradom i izvo-
zom {umskih plodova sa podru~ja Crne
Gore, uglavnom sjevera. Pomo} kroz
IPARD projekat omogu}io im je da una-
prijede kapacitete i zaokru`e cjelinu. Na-
kon svih investicija postigli su kapacitet
koji je zadovoljavao ovogodi{nju ponu-
du {umskih plodova sa sjevera, te su ot-
kupili 180 tona vrgnja, 45 tona lisi~ake i
suvog smr~ka, desetine tona jagode, 158
tona maline i 260 tona borovnice, {to se
sada prera|uje.

„Interfoood je idealan spoj darova
prirode, ne samo Ro`aja, nego i cijelog
sjevera, zatim preduzetni~ke energije
menad`menta i vlasnika preduze}a i

Vladine kontinuirane podr{ke. U siner-
giji ova tri bitna elementa mo`emo da
konstatujemo da imamo uspje{an pri-
vredni subjekt. To je subjekt koji }e u
ovoj godini da izveze proizvode u vrijed-
nosti od tri miliona evra i to na zahtjev-
no evropsko tr`i{te, od [vajcarske, [pa-
nije, Italije, Francuske, Njema~ke do Ki-
pra i drugih zemalja“, kazao je Simovi} i
najavio da }e Vlada nastaviti sa projek-
tima razvoja, „ koji zna~e nova radna
mjesta, stvaranje nove vrijednosti i koji
zna~e neke nove izvozne potencijale ili
supstituciju uvoza“. Predsjednik Op{ti-
ne Ro`aje Ejup Nurkovi} kazao je da je
„Interfood“ preduze}e koje je na pravi
na~in uspjelo da iskoristi potencijale
ovog kraja. Cilj lokalne samouprave, ka-
ko je kazao, jeste da u narednom perio-
du u saradnji sa Vladom i Ministar-
stvom poljoprivrede podstakne dalji
razvoj preduzetni{tva u ovoj oblasti, u
cilju otvaranja novih radnih mjesta i raz-
voja ro`ajskog kraja. S. D.

Izgraditi fabriku 
cementa u Pljevljima

Pljevlja - Imaju}i u vidu realizaciju
velikih infrastrukturnih projekata u
sektorima saobra}aja, energetike i turi-
zma, potrebno je {to prije donijeti odlu-
ku o mogu}nostima pokretanja proiz-
vodnje cementa u Pljevljima i valoriza-
ciji kvalitetnih resursa kojim je, za tu
namjenu, ovo podru~je bogato, smatra
Privredna komora Crne Gore. „Inten-
zivnu izgradnju u na{oj zemlji prati po-
ve}ana potra`nja cementa. U Crnoj Go-
ri trenutno ne postoji nijedna fabrika
cementa, pa se sve potrebne koli~ine
uvoze, za {ta se izdvajaju zna~ajna fi-
nansijska sredstva. Izgradnjom cemen-
tare, Crna Gora mo`e od uvoznika po-

stati zna~ajan izvoznik cementa koji je
tra`en na svjetskom tr`i{tu“, navodi se
u saop{tenju PKCG, ~iji su predstavnici
ovu ideju pokrenuli na sastanku sa mi-
nistarkom ekonomije Dragicom Seku-
li}, predstavnicima Ministarstva odr`i-
vog razvoja i turizma, Op{tine Pljevlja,
Elektroprivrede Crne Gore, Rudnika
uglja, @eljezni~ke infrastrukture, Gra-
|evinskog fakulteta i istaknuti privred-
nici. Prema rije~ima predsjednika Pri-
vredne komore Vlastimira Golubovi}a,
u prethodnoj godini Crna Gora je uve-
zla cementa za 41 milion evra, dok je u
prvih devet mjeseci ove godine za tu na-
mjenu utro{eno 39 miliona evra. C.D. 

Prokr~en jedan o starih rabad`ijskih puteva u novovaro{koj op{tini 

Spojena dva Trudova 

Poslednji radovi: Nasipanje
od stare prodavnice

Potpredsjednik Vlade Crne Gore i ministar poljoprivrede i ruralnog razvoja Milutin Simovi} u Bijelom Polju i Ro`ajama

Brinemo o sjeveru zemlje 
Po{umljavanje u Lozni

Ministar Simovi} je u bjelopoljskom selu Lozna u~estvovao u akciji po{umljavanja koju
ovih dana sprovode Ministarstvo poljoprivrede i ruralnog razvoja i Uprava za {ume u cijeloj
Crnoj Gori. Akcija se simboli~ki sprovodi po sloganom „Za svakog stanovnika Crne Gore po
jedna sadnica“. 

Novi kvalitet `ivota za vi{e od
45 doma}instava: Pu{tanje u
rad vodovoda Sipanje
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Novi Pazar - Kad se, takozvani, obi-
~an, mali ~ovek u zrelim godinama od-
va`i da pobedi sebe u nekom od eks-
tremnih sportova - to se zove hrabrost.
Do|e li do cilja u vremenu koje je sam
sebi zadao - onda je to podvig. Pre}i

113 kilometara menjaju}i tri sporta i
dr`e}i u razli~itim polo`ajima ruke i
noge, za manje od {est sati, u 49. godi-
ni `ivota, nije ni{ta drugo do ekstre-
man podvig. Edin ]osovi}, o njemu je
re~, toliko je skroman da bi najradije
da o njegovom triatlonskom dostignu-
}u pri~aju samo najbli`i. Neprijatno
mu je kad ka`ete da je neka vrsta mo-
dernog gladijatora u bici sa samim so-
bom. Ne voli da se o njemu pri~a, rado
govori o triatlonu i ~oveku s kojim se u
duetu oprobao u sportu namenjenom
samo odva`nim i jakim li~nostima. Se-
be ne potcenjuje, ali i ne di`e u nebesa.
Zavr{iv{i jedan od najte`ih triatlona u
na{oj zemlji i to iz prvog puta, upoznao
je i onaj deo sebe koji do tada nije sti-
gao da istra`i. Zajedno sa svojim prija-
teljem i imenjakom Edinom Mahmu-
tovi}em, 23. septembra je u Beogradu
u{ao u cilj polu ajronmen triatlona (1,9
km - plivanje, 90 km - vo`nja biciklom
i 21,1 km tr~anje). O Mahmutovi}u i
njegovoj maratonskoj dru`ini bli`e ste
se upoznali pre nedelju dana na ovim
istim stranama, ali ni ova pri~a o ama-
teru - rekreativcu u ekstremno zahtev-
nom sportu ne}e pro}i bez njega, to
nam odmah stavlja do znanja ~ovek iz
sveta trgovine Edin ]osovi}.

- Mnogo mi je zna~ilo njegovo pri-
sustvo, prve su ]osovi}eve re~i. „Lak-
{e je kad se uz nekog koga dobro po-
znaje{ izlo`i{ naporima, lepotama i
u`ivanjima, bili smo jedan drugom
velika podr{ka u Beogradu“, bira ]o-
sovi} re~i kada govori o svom prijate-
lju i kolegi.

Ovako je sve po~elo Pre {est godina
]osovi}u je dijagnostikovana diskus
hernija. Kao i skoro svi bolesnici, lek je
tra`io i na internetu. Mnogi sa sli~nim
problemom preporu~ivali su bavljenje
biciklizmom i ]osovi} najpre po~inje
da vozi bicikl. Vremenom u biciklizmu

popravlja najbolja li~na vremena na
svim mogu}im distancama i u njemu
se budi ̀ elja za takmi~enjem sa sobom,
ali se i okre}e drugim sportovima. 

-U kategoriji od 45 - 50 godina na
dr`avnom {ampionatu u biciklizmu
umalo da osvojim medalju, sti`em na
cilj ~etvrti. Odmah sam po`eleo novi
veliki izazov i na{ao sam ga pro{le go-
dine u tr~anju. Savladav{i pet, pa se-
dam i deset kilometara, osmelim se i
istr~im celih 17. Kad se to dogodilo
dobri poznavaoci tr~anja rekli su,
probaj polumaraton, uspe}e{. Ove go-
dine na red je do{lo i plivanje na du-
`im distancama. Kako ova tri sporta
~ine triatlon bilo je logi~no da ih po-
ve`em. Razmi{ljaju}i o triatlonu u
glavi mi se vrteo sam sprint - triatlon,
najkra}a disciplina u ovog sporta (750
metara - plivanje, 20 km - biciklizam i
pet km - tr~anje). Krajem avgusta tre-
balo je da se pojavim na sprint - tria-
tlonu u Somboru. Deset dana pre
starta desi mi se nevi|en maler. To-
kom treninga na biciklu udari me au-
tomobil i tom prilikom do|e do loma
kostiju tik uz mali prst, prise}a se ]o-
sovi} situacije koja je mogla da se za-
vr{i mnogo neprijatnije nego {to jeste.
Ispostavi}e se da je to bio bo`iji signal,
kao da je nemio doga|aj morao da se
desi da bi on u svojoj glavi prelomio -
proveri}e sopstvene mogu}nosti na
~etiri i po puta du`oj distanci. Bio je
23. septembar ove godine.

- Dugo i mnogo sam sa Mahmuto-
vi}em razmi{ljao da li je pravi trenutak
suo~iti se sa tako ozbiljnim poduhva-
tom. Jaka me|unarodna konkurenci-
ja, ekstremno duga i zahtevna staza,
sve to nas je navodilo na oklevanje.
Onda smo prelomili i doneli odluku o
odlasku u nepoznato, jo{ nam je to bi-
lo prvi put u `ivotu. Sad znam da je
vredelo. Na startu se pojavilo oko 350
takmi~ara, u ukupnom plasmanu na-
{ao sam se negde oko 135 mesta, u
mojoj kategoriji (45 - 50 godina) zau-
zeo sam 11. mesto, Mahmutovi} u nje-
govoj (40 -45) 16. Kako je to jedina tr-
ka u Srbiji tog obima ra~unala se i kao
dr`avno prvenstvo u polu ajronmen
triatlonu. Kad su se obrisali rezultati
stranaca na|oh se u svojoj kategoriji
na visokom petom. mestu, a Mahmu-
tovi} u njegovoj na osmom. Posle sabi-
ranja rezultata u svim mogu}im staro-
snim kategorijama, Edin Mahmutovi}
zauzeo je sjajno 18. mesto (pet sati, tri

minuta i tri sekunde), a ja sam se pla-
sirao na 43. Po{to sam do{ao samo sa
jednim ciljem, da trku zavr{im, i ako je
mogu}e u vremenu ispod {est sati, za-
ustaviv{i {topericu na 5:49,11 po`eleo
sam da poletim od sre}e. Pobedio sam
sebe. Moglo je da bude i mnogo bolje
da mi se na desetom kilometru tr~anja
nije dogodila povreda butnog mi{i}a
desne noge, preostalih 11 km bukval-
no sam zavr{io {epaju}i. Da je trebalo

da puzim i to bih radio. Kad u svojoj
glavi postavim cilj ne znam ni za kakve
prepreke, a da je bio nevi|en test za vo-
lju i mozak, jeste. Hrabri{ sebe nekom
silom i snagom za koju do tada nisi ni
znao da je ima{. Na kraju dolazi ono
najlep{e, preplave te emocije poznate
samo onima koji su u bilo kojoj situaci-
ji pobedili sebe, zaklju~uje svoja jo{
uvek sve`a se}anja na prvi triatlon u ̀ i-
votu Edin ]osovi}.
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SPORT

Prvoslav Le{evi}

Svega se nagledate du` staze 
Ko se bar jednom na{ao u prilici da gleda triatlon s posebnom znati`eljom pratio je na-

~in na koji iscrpljeni takmi~ari prelaze iz jedne u drugu disciplinu. „Mi to zovemo tranzicijom.
Neko gubi minut, neko dva, pa ~ak i deset minuta. Sve zavisi od toga {ta pokazuje tvoje telo
po zavr{etku odre|ene discipline. U Beogradu sam posle plivanja i prelaska mi u omiljeni bi-
ciklizam izgubio, ali s namerom, celih devet minuta. Obavezne fiziolo{ke potrebe i umor vam
ka`u da ne `urite i nisam. Svega se nagledate du` staze - kolabiranja, dehidriranja, povra-
}anja, gubljenja svesti, sre}om ni{ta od toga mi se nije dogodilo. Posle ovakvog iskustva
znam da godine ni za jedan sport nisu va`ne. Koliko je samo bilo onih koji su prevalili {ezde-
setu. Iskreno, preporu~ujem ljudima svih dobi triatlon, jer druga~ije ne}ete ni znati {ta i ko-
liko mo`ete“, obja{njava ]osovi}. 

[ampioni bolji od Pazaraca
Novi Pazar - U derbiju 9. kola Prve lige futsal sastav Novog Pazara pora-

`en je u Kragujevcu od {ampionskog tima Ekonomca 9:2 (5:2). Golove za No-
vopazarce postigli su Aleksi} i Red`ovi}, za doma}i tim Raj~evi} 3, Peri} 2, Ta-
les, Ugo, Matijevi} i Sorokin. 

Sloga bolja od Polimlja 
Novi Pazar - U 12. kolu [umadijsko - ra{ke zone, Trep~a je pobedila No-

vi Pazar 1928 rezultatom 1:0, dok je u Zapadno - moravskoj ligi Sloga u Sjeni-
ci golovima Ani~i}a u 25 i Laki}evi}a u 80. minutu pobedila Polimlje 2:0 (1:0).

Najprijatnije iznena|enje 
Novi Pazar - Dolaskom Nedeljka Mati}a za trenera rukometa{i Novog Pa-

zara vezali su pet uzastopnih pobeda postav{i najprijatnije iznena|enje Su-

perlige. U sedmom kolu u Beogradu je pobe|en Obili} 31:23 (18:11), {to je
Novopazarce dovelo na visoko tre}e mesto tabele. Najefikasniji u pobedni~-
kom timu bio je Armin Kalta sa osam golova. U nedelju je u Pendiku rukomet-
ni praznik, sti`e lider i jedini nepora`eni tim lige, pan~eva~ki Dinamo.

Prekinuta serija poraza
Novi Pazar - Fudbaleri Novog Pazara kona~no su prekinuli seriju poraza,

u 16. kolu igrali su bez golova s Teleoptikom u Beogradu. Sutra se u derbiju
za~elja na Gradskom stadionu sastaju sa Slobodom iz U`ica (13).

Derbi bez pobednika
Novi Pazar - Derbi utakmica 13. kola Srpske lige - Zapad izme|u Jo{ani-

ce i Smedereva 1924 na Gradskom stadionu zavr{ena je bez pobednika 1:1
(0:0). Gosti su poveli preko Veljka Jovkovi}a u 54. minutu, izjedna~io je u tre-
}em minutu nadoknade Ensar Brun~evi}.

Tutinci bolji od 
Mladog radnika

Tutin - Tutin je kao doma}in savladao veoma neugodan sastav Mla-
dog radnika 2:0 (1:0). Golove su postigli Mladenovi} u 23, i Gusinac u 53.
minutu. Tutin dva kola pre kraja jesenjeg dela dr`i tre}u poziciju sa ~eti-
ri boda manje od vode}e Sloge iz Po`ega, Jo{anica je ~etvrta s bodom
manje od Tutina.

Pobeda bez Radonji}a
Novi Pazar - Ko{arka{i Novog Pazara su u 6. kolu KLS upisali petu

pobedu! Pred 1.300 gledalaca u Pendiku savladan je Zlatibor iz ^ajeti-
ne 83:77 (29:13, 18:13, 15:27, 21:24). Doma}i tim u kojem je najefika-
sniji bio Krsti} (17) od druge ~etvrtine igrao je bez isklju~enog pleja
Marka Radonji}a.VE
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Edin ]osovi} u 49 godini zavr{io prvi triatlon u `ivotu

Nikad nije kasno da pobedi{ sebe
Odlu~ili se za te`i sport: Edin Mahmutovi}, Edin ]osovi}
i najbolji triatlonac Srbije Ognjen Stojanovi} 

Diskus hernija ga motivisala da se
bavi sportom: Edin ]osovi}eve
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MEDIJI

RADNIM DANIMA
07:00-07:10 Jutarnji dnevnik
07:10-11:00 Novi Dan
11:00-15:00 Plusiranje
16:00-16:10 Dnevnik
16:10-19:00 Muzi~ki vremeplov
19:00-07:00 Music mix

VESTI SVAKOG PUNOG SATA

SUBOTA
10:00-14:00 ^avrljanje
14:00-18:00 Eurotop 44-repriza
18:00-10:00 Music mix

NEDELJA
10:00-14:00 Uvek nedeljom
14:00-18:00 Eurotop 44
18:00-10:00 Music mix

VA@NI TELEFONI
Op{tina Novi Pazar 020- 313-644/318215 
Op{tina Tutin 020 - 811 133 
Op{tina Sjenica 020 - 741 279 
Op{tina Ra{ka 036 - 736 281
Autobuska stanica Novi Pazar 020 - 318 354 
Autobuska stanica Ra{ka 036 - 738 383 
Meteorolo{ka stanica Meteor Sjenica 020 - 741 008 
Policijska uprava Novi Pazar 020 - 314 744 
Op{tinski i Okru`ni sud - Novi Pazar 020 - 314 391 
Zdravstveni centar Novi Pazar 020 - 314 722
Apotekarska ustanova Novi Pazar 020 - 318 375 
Elektrodistribucija Novi Pazar 020 - 315 117

330 116 
Preduze}e za puteve „Novi Pazar put“ 020 - 314 911
Univerzitet Novi Pazar 020 - 317 754 
Internacionalni univerzitet 020 - 316 634 
Dom kulture Novi Pazar 020 - 313 069 
Regionalno pozori{te Novi Pazar 020 - 322 891 
SOS telefon (KC Damad) 020 - 332 755
Sportski centar Novi Pazar 020 - 312 420
Turisti~ka organizacija Novog Pazara 020 - 338 030
@elezni~ka stanica Ra{ka 036 - 736 008
Dom zdravlja 036 - 736 127
Komunalno preduze}e Ra{ka 036 - 736 622
Centar za kulturu 036 - 736 273
Biblioteka 036 - 736 092
Gradski stadion 036 - 736 650
Sportska hala 036 - 736 794
De~iji vrti} „Veselo detinjstvo“ 036 - 736 120
Apoteka 036 - 738 080
Turisti~ka organizacija 036 - 738 670
Crveni krst 036 - 736 648
Vatrogasna slu`ba 036 - 736 002
Veterinarska stanica 036 - 736 877
Taksi stanice 036 - 740 040 i 036 - 733 222

PRETPLATA NA DODATAK

SAND@AK DANAS
Period:

3 meseca - popust 10% 
= 546,00 din
6 meseci - popust 15%
=1.053,00 din
12 meseci - popust 20%
=2.028,00 din

s tro{kovima dostave na adresu
Kontakt telefon: 011 / 344 - 11 - 86 

lok. 124, 107 /Prodaja/

Sand`ak Danas - Posebno izdanje lista Danas za oblast Sand`aka.  Ure|uju: Safeta Bi{evac (Beograd), Sla|ana Novosel (Novi Pazar). 
Adresa: Novi Pazar, TC Vakuf, 1. maja BB   Telefon i fax: 020 331 570  e-mail: sandzakŸdanas.rs

Puno pitanja i odgovora: Petaci kod pred
sjednika op{tine Berane Dragoslava [}eki}a 
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Berane - U~enici petog razreda Osnovne {kole
„Vuk Karad`i}“, sa nastavnicima, posjetili su Op-
{tinu Berane, a doma}in im je bio predsjednik op-
{tine Dragoslav [}eki}. Osnovci su iskoristili pri-
liku da postave brojna pitanja predsjedniku op{ti-
ne, a on ih je upoznao sa na~inom funkcionisanja

i djelovanjem lokalne uprave i odgovarao na po-
stavljena pitanja. Kako javlja op{tinska informa-
tivna slu`ba, cilj posjete je bio da se u okviru pred-
meta „Poznavanje dru{tva“ u~enici upoznaju sa
nadle`nostima lokalne uprave, kao i ustanova i
preduze}a ~iji je osniva~ Op{tina. [}eki} je malim

gostima poru~io da je obrazovanje klju~ uspjeha,
kao i da lokalna uprava posebnu pa`nju posve}u-
je obrazovanju, kulturi i mladima. U prilog tome
govori ~injenica da Berane svake godine obezbje-
|uje besplatne ud`benike za sve osnovce, podsje-
tio je [}eki}. C.D.

Osnovci posjetili Op{tinu Berane

„Rada“ uskoro
ponovo radi 

Bijelo Polje - Direktor Investicio-
nog razvojnog fonda (IRF) Zoran
Vuk~evi} i predsjednik Op{tine Bije-
lo Polje Petar Smolovi} obi{li su ra-
dove na izgradnji fabrike mineralne
vode „Rada“, nekada poznatog bjelo-
poljskog brenda, zapo~ete ljetos
Predvi|eno je da „Rada“ po~ne da
radi do kraja godine. Vrijednost cje-
lokupne investicije iznosi ~etiri mili-
ona evra, a IRF je kroz kreditnu lini-
ju obezbijedio 2,5 miliona evra. Vuk-
~evi} je kazao da su se uvjerili da }e
za mjesec dana po~eti nova ili bolje
re~eno biti nastavljena prozvodnja
mineralne vod,,Rada“.

-Bi}e zaposleno oko 20 ljudi i to je
putokaz da i u narednom periodu
sve prozvodne kapacitete koji su go-
dinama prazni budu stavljeni u
funkciju. Siguran sam da }e vlasnici
uspjeti da dosegnu proizvodnju koju
je ,,Rada“ imala nekada, a za nekoli-
ko godina i tu brojku prema{iti, na-
glasio je Vuk~evi}. Mineralna voda
„Rada“ je svojevremeno prodavala
izme|u sedam i osam miliona litara
vode godi{nje, a njihov novi vlasnik
je firma Water Group C. D. 

Pljevaljska gimnazija 
slavi 117. ro|endan

Pljevlja - Pljevaljska Gimnazija
„Tanasije Pejatovi}“ spremno do~e-
kuje svoj 117 ro|endan. Ova {kola
je po~ela da radi 18.novembra
1901. godine i najstarija je u ovom
dijelu Crne Gore. Ove godine su

predvi|ene mnogobrojne aktivno-
sti: predavanje posve}eno Danu
{kole, izlo`ba slika i fotografija,
sportska takmi~enja u fudbalu, ko-
{arci, odbojci izme|u u~enika Gim-
nazije i Srednje stru~ne {kole. Tre-

ba ista}i sve~ano otvaranje muzeja
i arhiva Gimnazije. Povodom dana
{kole iza}i }e 19. broj „Glasa gim-
nazije“ i Spomenar za u~enike ge-
neracije 2017- 2018. Sve~ana sjed-
nica bi}e odr`ana danas. C.D. 

Otvoren Dom za stare
Ro`aje - Ministar rada i socijal-

nog staranja Kemal Puri{i} i pred-
sjednik op{tine Ro`aje Ejup Nur-
kovi}, nedavno su otvorili Dnevni
boravak za stara lica, prvi takav ser-
vis u Ro`ajama. Uspostavljanje i
funkcionisanje ovog objekta podr-
`ano je kroz projekat „Nastavak re-
forme sistema socijalne za{tite“ i
„Razvoj kapaciteta za pru`anje
usluga socijalne za{tite“, koje Mini-
starstvo rada i socijalnog staranja

sprovodi u saradnji sa kancelari-
jom UN. Nurkovi} je istakao da je
otvaranje Dnevnog boravka za sta-
re jo{ jedan plod dobre saradnje
Ministarstva rada i socijalnog sta-
ranja sa lokalnom samoupravom i
da sa Vladom Crne Gore razgova-
raju o ostalim projektima iz oblasti
socijalne i dje~je za{tite. Ministar
Puri{i} je izjavio da je glavni cilj
osposobljavanja objekta ove vrste
pobolj{anje kvaliteta ̀ ivota pripad-

nika tre}e dobi u Ro`ajama kroz
integraciju u dru{tvenu zajednicu i
kori{}enje njihovih potencijala.
Napomenuo i da ukupna vrijed-
nost investicije iznosi oko 11 000
evra a da objekat ima povr{inu od
80 kvadrata. Dnevni boravak za
stara lica u Ro`ajama je osmi obje-
kat ove vrste u Crnoj Gori. [irenje
mre`e dnevnih boravaka planira se
i u op{tinama Bijelo Polje i Petnji-
ca, poru~eno je sa sve~anosti. C.D. 


